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BR.0012.5.3.2024 

PROTOKÓŁ nr 1/2024 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Gminy w Chojnicach 

w dniu 25 września 2024 r. 

w godz. 12:00 – 13:00 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki –   

Pan Paweł Wieczorek, który powitał członków ww. komisji oraz pozostałe osoby biorące 

udział w posiedzeniu.  

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, pozwalające na prowadzenie 

prawomocnych obrad.  

Obecni na posiedzeniu członkowie: 

1) Pan Paweł Wieczorek – Przewodniczący Komisji 

2) Pan Dominik Dykier – Członek 

3) Pani Ludwika Pokojska – Członek 

4) Pan Józef Kołak  – Członek 

 (Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.) 

Spoza Komisji udział wzięli: 

1) Pani Anita Sznajder – Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 

2) Pan Krzysztof Syngierski – Specjalista ds. Sportu w GOK w Chojnicach. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji zaproponował następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podsumowanie naboru do szkół podstawowych na terenie gminy Chojnice. 

4. Omówienie i analiza wyników egzaminu ósmoklasistów. 

5. Omówienie wniosku Stowarzyszenia Wiejskiego Klubu Sportowego „Unia” z Klawkowa 

oraz Sołectwa wsi Klawkowo z prośbą o renowację boiska sportowego w Klawkowie. 

6. Sprawy bieżące. 
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7.  Zakończenie obrad.  

Przedstawiony porządek obrad został przyjęty – 4 głosami „za”. 

Ad. 3. Podsumowanie naboru do szkół podstawowych na terenie gminy Chojnice. 

Pani Anita Sznajder Dyrektor Gminnego Zakładu Oświaty – przedstawiła informację  

o wynikach rekrutacji do szkół podstawowych z terenu Gminy Chojnice do klas I oraz 

oddziałów przedszkolnych. 

Nabór do szkół Gminy Chojnice 2024/2025 

Postępowanie rekrutacyjne w roku szkolnym 2024/2025 przebiegło zgodnie  

z harmonogramem zawartym w załączniku nr 1 i 2 do Zarządzenia Nr 21/2024 Wójta Gminy 

Chojnice z dnia 30 stycznia 2024 r. 

1) do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Chojnice przyjęto: 

Lp. Nazwa szkoły podstawowej 

Liczba nowych 

wniosków do 

oddziałów 

przedszkolnych na 

rok szkolny 

2024/2025 

Liczba dzieci ogółem 

przyjętych do 

oddziałów 

przedszkolnych 

Liczba utworzonych 

oddziałów 

przedszkolnych 

1. 
Szkoła Podstawowa w 
Charzykowach 
 

 

43 63 3 

2. 
Szkoła Podstawowa im. 
Przyjaciół Ziemi w Kłodawie 

27 76 3 

3. 
Szkoła Podstawowa w 
Lichnowach 

64 62 3 

4. 
Szkoła Podstawowa im. 
Żołnierzy Monte Cassino w 
Nieżychowicach 

14 26 1 

5. 
Szkoła Podstawowa im. 18 
Pułku Ułanów Pomorskich w 
Nowej Cerkwi 

46 75 3 

6. 
Szkoła Podstawowa im. Polskich 
Kawalerów Maltańskich w 
Ogorzelinach 

29 66 3 
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7. 
Szkoła Podstawowa im. Marii 
Konopnickiej w Ostrowitem 

12 44 2 

8. 
Szkoła Podstawowa im. Wandy 
Chotomskiej w Pawłowie 

32 70 3 

9. Szkoła Podstawowa w Silnie 15 50 2 

10. 
Szkoła Podstawowa w 
Swornegaciach 

13 38 2 

Razem: 295 570 25 

Szkoły nie przekazały do organu prowadzącego listy dzieci, które nie zostały przyjęte do 

oddziałów przedszkolnych i którym należało wskazać miejsce w innym oddziale 

przedszkolnym. W wyniku postępowania rekrutacyjnego oraz postępowania uzupełniającego 

na rok szkolny 2024/2024 do klas I szkół podstawowych dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Chojnice przyjęto: 

Lp. Nazwa szkoły podstawowej 
Liczba uczniów przyjętych do 

klas 1 
Liczba utworzonych klas 1 

1. 
Szkoła Podstawowa  
w Charzykowach 

59 3 

2. 
Szkoła Podstawowa  
im. Przyjaciół Ziemi w Kłodawie 

28 2 

3. Szkoła Podstawowa w Lichnowach 14 1 

4. 
Szkoła Podstawowa im. Żołnierzy 
Monte Cassino w Nieżychowicach 

10 1 

5. 
Szkoła Podstawowa im. 18 Pułku 
Ułanów Pomorskich w Nowej 
Cerkwi 

31 2 

6. 
Szkoła Podstawowa im. Polskich 
Kawalerów Maltańskich  
w Ogorzelinach 

14 1 

7. 
Szkoła Podstawowa im. Marii 
Konopnickiej w Ostrowitem 

10 1 

8. 
Szkoła Podstawowa im. Wandy 
Chotomskiej w Pawłowie 

35 2 

9. Szkoła Podstawowa w Silnie 15 1 

10. 
Szkoła Podstawowa  
w Swornegaciach 

16 1 

Razem: 232 15 
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W wyniku postępowania rekrutacyjnego w roku szkolnym 2024/2025 w Gminie Chojnice 

utworzono 25 oddziały przedszkolne i 15 klas I (w ubiegłym roku szkolnym 2023/2024 

utworzono 22 oddziały przedszkolne i 14 klas I). 

Ad. 4. Omówienie i analiza wyników egzaminu ósmoklasistów. 

Pani Anita Sznajder Dyrektor Gminnego Zakładu Oświaty – egzamin ósmoklasisty  

w terminie głównym został przeprowadzony od 14 do 16 maja 2024 r. Przystąpiło do niego 

150 uczniów naszych szkół. 

Każdy ósmoklasista przystąpił do egzaminu z trzech przedmiotów obowiązkowych, tj. 

- języka polskiego  

- matematyki  

- języka obcego nowożytnego (j. angielski) 

Egzamin ósmoklasisty jest egzaminem obowiązkowym, co oznacza, że każdy uczeń musi  

do niego przystąpić, aby ukończyć szkołę. 

Zadania we wszystkich arkuszach sprawdzały, w jakim stopniu ósmoklasiści opanowali 

wymagania ogólne i szczegółowe − z zakresu trzech przedmiotów egzaminacyjnych − 

określone w wymaganiach egzaminacyjnych. W TABELI 1. przedstawiono podstawowe 

informacje dotyczące arkuszy egzaminacyjnych z trzech przedmiotów. 

Tabela nr 1  ARKUSZE EGZAMINU ÓSMOKLASISTY W 2024 r. 

Przedmiot egzaminacyjny Krótka charakterystyka arkusza egzaminacyjnego 

Język polski Arkusz standardowy zawierał 18 zadań. Za poprawne rozwiązanie 

wszystkich zadań można było uzyskać maksymalnie 45 punktów, w tym 

12 punktów za rozwiązanie zadań zamkniętych i 33 punkty za 

rozwiązanie zadań otwartych. 

Arkusz składał się z dwóch części. Pierwsza część zawierała 17 zadań 

zorganizowanych wokół dwóch tekstów zamieszczonych w arkuszu: 

tekstu literackiego (fragmentu Kamieni na szaniec Aleksandra 

Kamińskiego) oraz nieliterackiego (fragmentu tekstu O szczęściu 

Frédérica Lenoira). Zadania w tej części arkusza wymagały od ucznia 

znajomości tematyki, problematyki i treści wybranych lektur 

obowiązkowych, udzielenia odpowiedzi na pytania dotyczące treści 
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tekstów zawartych w arkuszu egzaminacyjnym, interpretacji tekstu 

kultury – gry planszowej – oraz napisania ogłoszenia. 

W drugiej części arkusza uczeń wybierał jeden z dwóch tematów 

wypracowania: wypowiedź o charakterze argumentacyjnym – 

rozprawkę – albo wypowiedź o charakterze twórczym – opowiadanie. 

Matematyka Arkusz standardowy zawierał 19 zadań, w tym 15 zadań zamkniętych 

(zadania wyboru wielokrotnego, zadania prawda-fałsz i zadania na 

dobieranie) i 4 zadania otwarte. Za poprawne rozwiązanie wszystkich 

zadań można było uzyskać maksymalnie 25 punktów. Zadania 

w arkuszu egzaminacyjnym obejmowały wymagania egzaminacyjne 

z zakresu m.in. arytmetyki, algebry i geometrii. Od ósmoklasistów 

wymagały uważnej analizy treści i elementów graficznych, 

a w przypadku zadań otwartych – dodatkowo zaplanowania i zapisania 

kolejnych etapów rozwiązania oraz podania wyniku. 

 

Język obcy 

nowożytny 

Arkusz standardowy zawierał 46 zadań, zgrupowanych w 14 wiązek. 

Za poprawne rozwiązanie wszystkich zadań można było uzyskać 

maksymalnie 55 punktów, w tym 34 punkty (62%) za rozwiązanie zadań 

zamkniętych (zadania wyboru wielokrotnego, zadania na dobieranie) 

oraz 21 punktów (38%) za rozwiązanie zadań otwartych. Zadania 

otwarte wymagały od ósmoklasistów samodzielnego sformułowania 

odpowiedzi (zadania z luką i/lub odpowiedzi na pytania) oraz 

zredagowania krótkiego tekstu użytkowego (wpisu na stronę 

internetową w języku angielskim oraz e-maila w pozostałych językach 

 

Tabela 2 SKALA STANINOWA ŚREDNICH WYNIKÓW SZKÓŁ (W %) Z EGZAMINU 

ÓSMOKLASISTY W 2024 r. 

Stanin Nazwa stanina J. polski Matematyka J. angielski 

1 najniższy 5–37 7-22 16-35 

2 bardzo niski 38-45 23-30 36-44 

3 niski 46-51     31-37 45-52 

4 niżej średni 52-57 38-44 53-59 

5 średni 58-63 45-52 60-67 
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6 wyżej średni 64-68 53-60 68-74 

7 wysoki 69-73 61-68 75-82 

8 bardzo wysoki 74-79 69-78 83-90 

9 najwyższy 80-90 79-96 91-99 

 

Na zaświadczeniu o szczegółowych wynikach egzaminu ósmoklasisty zostaje  podany wynik 

procentowy oraz wynik na skali centylowej dla każdego przedmiotu egzaminacyjnego. 

• Wynik procentowy określa odsetek punktów (zaokrąglony do liczby całkowitej), które 

zdający zdobył za rozwiązanie zadań z danego przedmiotu. 

• Wynik centylowy określa odsetek liczby ósmoklasistów (zaokrąglony do liczby całkowitej), 

którzy uzyskali z danego przedmiotu wynik taki sam lub niższy niż zdający. 

Tabela 3 WYNIKI EGZAMINU ÓSMOKLASISTY W 2024 r. 

 

 

Szkoła podstawowa 

Przedmiot  

Język polski Matematyka Język angielski 

wynik średni w %    

skala staninowa 

Charzykowy 
65 

6 wyżej średni 

52 

5 średni 

77  

7 wysoki 

Kłodawa 77 

8 bardzo wysoki 

60 

 6 średni 

62 

 5 średni 

Lichnowy 
52 

4 niżej średni 

52 

 5 średni 

54 

4 niżej średni 

Nieżychowice 70 

  7 wysoki 

44 

 4 niżej średni 

70 

6 wyżej średni 

Nowa Cerkiew 
58 

 5 średni 

50 

5 średni 

64 

5 średni 

Ogorzeliny 
44 

2 bardzo niski 

32 

3 niski 

47 

3 niski 
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Ostrowite 
40 

2 bardzo niski 

28 

2 bardzo niski 

48  

3 niski 

Pawłowo 
53 

4 niżej średni 

58 

6 wyżej średni 

48 

 3 niski 

Silno 
61 

5 średni 

19 

1 najniższy 

52 

3 niski 

Swornegacie 
60 

5 średni 

58 

6 wyżej średni 

68 

5 średni 

Gmina Chojnice 

Gmina miejska  

58 

5 średni 

41 

4 niżej średni 

63 

 6 wyżej średni 

Gmina Chojnice 

Gmina wiejska 

57 

4 niżej średni 

47 

5 średni 

58 

4 niżej średni 

Gmina Brusy 
54 

4 niżej średni 

43 

4 niżej średni 

58 

4 niżej średni 

Gmina Czersk 

49 

3 niski 

41 

4 niżej średni 

51 

3 niski 

Gmina Konarzyny 

45 

2 bardzo niski 

40 

4 niżej średni 

39 

2 bardzo niski 

Powiat chojnicki 
55 

4 niżej średni 

43 

4 niżej średni 

58 

4 niżej średni 

woj. pomorskie  

 

59 

5 średni 

51 

5 średni 

66 

5 średni 

Kraj 

wieś 

61 

5 średni 

 52 

5 średni 

66 

5 średni 

Kraj 

miasto 

65 

6 wyżej średni         

60 

6 wyżej średni 

76 

7 wysoki 
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Najlepsza średnia szkoły gminne: 1) SP Kłodawa 66%                    2) SP Charzykowy 65%  

                                                             3) SP Swornegacie 62%              4) SP Nieżychowice  61% 

Tabela 4 PORÓWNANIE WYNIKÓW Z OSTATNICH LAT 2021-2024  

 Wyniki 

 w 2021 

Wyniki 

 w 2022 

Wyniki 

 w 2023 

Wyniki 

w 2024 

J. polski 55% 

4 niżej średni 

54 % 

4 niżej średni 

65% 

5 średni 

57% 

4 niżej średni 

Matematyka 41% 

4 niżej średni 

50% 

4 niżej średni 

50% 

5 średni 

47% 

5 średni 

J. angielski  57% 

4 niżej średni 

53% 

4 niżej średni 

57% 

4 niżej średni 

58% 

4 niżej średni 

 

Wyniki egzaminu ósmoklasistów 2024 r. 

Wykres Nr 1 – Zestawienie wyników egzaminu ośmioklasisty 2024 r. przedstawione  w procentach opracowane na podstawie 

Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Gdańsku 

 

Średnie wyniki gminy Chojnice kształtują się na poziomie staninu piątego , tj. średni nieco 

lepiej jak wyniki powiatu chojnickiego oraz podobnie w porównaniu do województwa 

pomorskiego.   

57% 
55% 

59% 
61% 

47% 

43% 

51% 52% 

58% 58% 

66% 66% 

30% 

35% 

40% 

45% 

50% 

55% 

60% 

65% 

70% 

Gmina Chojnice Powiat chojnicki Woj. Pomorskie - wieś Kraj - wieś 

Wyniki egzaminu ósmoklasisty w roku 2024 

Język polski Matematyka Język angielski 
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Ad. 5. Omówienie wniosku Stowarzyszenia Wiejskiego Klubu Sportowego „Unia” z Klawkowa 

oraz Sołectwa wsi Klawkowo z prośbą o renowację boiska sportowego w Klawkowie. 

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – przejdziemy teraz do omówienia wniosku 

Stowarzyszenia Wiejskiego Klubu Sportowego „Unia” z Klawkowa oraz Sołectwa wsi 

Klawkowo z prośbą o renowację boiska sportowego w Klawkowie. Pani Radna Ludwiko 

Pokojska może Pani zacznie, ponieważ sprawy Klawkowa są Pani szczególnie bliskie. 

Radna Pani Ludwika Pokojska – boisko w Klawkowie ma już ponad 20 lat. Sołectwo dba  

o boisko. Krety kopią dużo dziur w boisku, a wałowanie nic nie pomaga. Piłkarze nie chcą 

grać na boisku, bo skręcają sobie nogi. Nawet ZPN miał zastrzeżenia, żeby dopuścić 

zawodników do gry na boisku. Drużyna istnieje przez 20 lat nieustannie.  

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – dokładnie zapoznałem się z tym obszernym 

pismem, w którym mowa o kompleksowej renowacji płyty, siatce na krety i nawodnieniu. 

Musimy zdawać sobie sprawę, że to jest ogromny koszt dla Gminy Chojnice. Boisko 

remontuje obecnie Gmina Konarzyny, co prawda tam projekt jest dość złożony, ale sam 

remont boiska głównego został wyceniony na 900 000,00 zł. Zgadzam się całkowicie, że 

boisko należy modernizować, ale wydaje mi się, że na chwilę obecną dla budżetu gminy koszt 

renowacji jest zbyt wysoki. W Gminie Konarzyny na przykład na tą kompleksową 

modernizację uzyskali dużą kwotę dotacji ze środków rządowych. Zaraz się ustosunkujecie do 

tego co mówię, ale myślę, że takim wnioskiem komisji będzie, że należy poszukać środków 

zewnętrznych na tą inwestycję. Moglibyśmy te koszty etapować, ale nie wiem, czy jest to 

dobry pomysł. Nawodnienie w Pawłowie kosztowało ok. 200 000,00 zł, odnośnie 

nawodnienia są to dość duże koszty, jeśli chodzi o wodę. Koszty utrzymania boisk są coraz 

większe. Jakie jest Wasze zdanie na ten temat? 

Radny Pan Józef Kołak – patrząc na zasługi i staż klubu „Unia” Klawkowo wniosek jest jak 

najbardziej zasadny. Jeżeli miałoby zostać remontowane boisko to w Klawkowie. Tak jak 

Przewodniczący mówi, najlepszym wyjściem byłoby pozyskanie środków zewnętrznych. 

Jeżeli koszt modernizacji miałby wynosić ok. 500 000,00 zł – 600 000,00 zł to jest zbyt duże 

obciążenie dla budżetu. 

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – pod zasadnością wykonania boiska 

podpisuję się obiema rękoma. Jest to klub, który jako jedyny gra nieprzerwanie. Trzy lata 
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temu latem byliśmy na pucharze Wójta w Klawkowie, to myślę, że bieganie po asfalcie, a na 

tym boisku, to się niczym nie różni.  

Specjalista ds. Sportu w GOK w Chojnicach Pan Krzysztof Syngierski – trzeba przyznać, że 

dzięki staraniom i tak wtedy to boisko dobrze wyglądało. 

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – musimy wypracować stanowisko. Jak to 

widzicie?  

Specjalista ds. Sportu w GOK w Chojnicach Pan Krzysztof Syngierski – gmina może wystąpić 

o dofinansowanie. Programy będą najprawdopodobniej realizowane przez Ministerstwo. 

Jeden program będzie dotyczył modernizacji Orlików, będzie to kolejna edycja. Ma się 

pojawić program dotyczący modernizacji obiektów dla mniejszych klubów.  

Radny Pan Józef Kołak – odpiszmy, że jak najbardziej popieramy inicjatywę kompleksowej 

modernizacji boiska. Należy jednak podjąć próby pozyskania środków zewnętrznych. 

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – poprośmy o monitorowanie tego typu 

programów. 

Specjalista ds. Sportu w GOK w Chojnicach Pan Krzysztof Syngierski – ze swojej strony 

sprawdzam, czy są ogłaszane programy. Wcześniej środki  były przeznaczane dla większych 

klubów. Koszt modernizacji boiska wynosi od 400 000,00 zł.  

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – wniosek zasadny, jak najbardziej 

popieramy, ale należy szukać dofinansowania z programów zewnętrznych. 

Ad. 6. Sprawy bieżące.  

Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wieczorek – czy ktoś ma jakieś pytania? Skoro nie, to 

przechodzimy do kolejnego punktu posiedzenia.  

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji podziękował członkom za udział w posiedzeniu i zamknął obrady 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 

    Protokołowała       Przewodniczący Komisji 

 

 Agnieszka Klunder              Paweł Wieczorek 


